
 

 

 

 

 
 

 
 

 
Ε Ρ Ω Τ Η Σ Η 

                                                                                                                                Αθήνα, 22-11-2021 

 
Του:  Βασίλη Βιλιάρδου, Αντιπροέδρου Κόμματος, Βουλευτή Επικρατείας          

 
ΠΡΟΣ:   Τον κ. Υπουργό Ανάπτυξης και Επενδύσεων  

Τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων  
 

 
Θέμα:  «Επαναδραστηριοποίηση της Ελληνικής Βιομηχανίας Ζάχαρης και της 

παραγωγής ζαχαρότευτλων» 
 

 
Κύριοι, κύριοι Υπουργοί, 

 
Σε προηγούμενες ερωτήσεις μας, το 2019 (βλ. αρ. κατάθεσης: 1229/11-10-19) 

και το 2020 (βλ. αρ. κατάθεσης: 8169/13-07-20), σχετικά με τις προοπτικές 

λειτουργίας της Ελληνικής Βιομηχανίας Ζάχαρης («ΕΒΖ»), ο κ. Γεωργιάδης μας 
ενημέρωσε, το 2019 (Αρ. Πρωτ. 124503, 03-12-2019) ότι, είχε υπογραφεί 

συμφωνία μεταξύ της «ΕΒΖ», της Τράπεζας Πειραιώς, της Συνεταιριστικής 
Τράπεζας Κεντρικής Μακεδονίας και της «Royal Sugar Α.Β.Ε.Ε.» για μίσθωση δύο 

εργοστασίων στο Πλατύ και στις Σέρρες (σε σύνολο πέντε, μαζί με Λάρισα, 
Ξάνθη, Ορεστιάδα).   

 
Έκτοτε, νομίζουμε ότι, δεν λειτούργησαν τα εργοστάσια για την παραγωγή 

ζάχαρης,  ούτε είχαμε άλλη σχετική ενημέρωση από τον κ. Γεωργιάδη, αν και 
στις 8/4/2020, σε συζήτηση Επίκαιρης Ερώτησής μας στην Βουλή, παρουσία του 

κ. Βορίδη, είπε ο πρώτος γελώντας ότι: «δεν βρίσκουν κορόιδο» να την 
πουλήσουν, ενώ ο αγοραστής που είχε βρει ο ΣΥΡΙΖΑ είχε «μαύρες επιταγές». Ο 

κ. Βορίδης, δε, μας ενημέρωσε σε Ερώτησή μας, του 2020 (Αρ. Πρ. 677/156305 
– 8/9/20) ότι, θα καλλιεργούνται 10.244 στρέμματα (7.000 στρ. στην ΠΕ 

Σερρών, από 1.000 στρ. στις ΠΕ Λάρισας και Ημαθίας και λιγότερα σε Δράμα, 

Ορεστιάδα, Κατερίνη, Κομοτηνή), σε σχέση με τον στόχο για 15.000-20.000 
στρέμματα, το 2019. 

 
Διαβάζουμε, τώρα, στον τύπο ότι, η επαναλειτουργία των ανωτέρω εργοστασίων 

προσκρούει σε αντιδράσεις της Δ/νσης Ανταγωνισμού της ΕΕ 
(βλ.:.https://www.capital.gr/epixeiriseis/3467180/stis-metataxeis-kai-ti-dg-

comp-kollaei-akomi-i-exugiansi-tis-ebz.). Παράλληλα, η Τράπεζα Πειραιώς, που 
σκανδαλωδώς πήρε μόνο τα δάνεια της «ΕΒΖ», κατά την εκκαθάριση της «ΑΤΕ», 

ενώ τις μετοχές της «ΕΒΖ» έλαβε η εταιρία εκκαθάρισης «PQH» και έχουν 
απαξιωθεί, δρομολογεί εκποιήσεις παγίων της «ΕΒΖ», ενώ η «PQH» είναι αυτή 

που φαίνεται να έχει καθοριστικό λόγο στο «business plan» της.  
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Εκτός της μη λειτουργίας των ανωτέρω εργοστασίων, δεν λήφθηκε μέριμνα, ούτε 

για να χρησιμοποιηθεί η παραγωγή ζαχαρότευτλων, ως ζωοτροφή, τουλάχιστον 
της σοδειάς 2020, ελπίζοντας η εν λόγω εξέλιξη να αλλάξει φέτος. Επίσης, δεν 

έχει γίνει καμία προσπάθεια να μετατραπούν τα ως άνω εργοστάσια σε Μονάδες 
παραγωγής βιοκαυσίμων, κάτι που ενδεχομένως, μπορεί να ενταχθεί στις 

πράσινες ενέργειες του Ταμείου Ανάκαμψης: «Ελλάδα 2.0». Σημειώνεται ότι, τα 
βιοκαύσιμα μπορούν να χρησιμοποιηθούν, εκτός από τα οχήματα και τα 

αεροπλάνα, ως ένα είδος πράσινου καυσίμου, πρόσφατα και στη ναυτιλία, όπου 
επίσης, εισάγονται όρια εκπομπών . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  

(.βλ.:.https://www.tovima.gr/2021/11/01/finance/naytilia-poio-kaysimo-tha-
parei-ton-throno-tou-petrelaiou/ ). 

 

Τέλος, υπάρχει κίνδυνος να σταματήσει να δίνεται η συνδεδεμένη ενίσχυση για 
τα ζαχαρότευτλα, με δεδομένο ότι, το πλαίσιο τους, όπως γενικά, της «ΚΑΠ», 

επανεξετάζεται.  
 

 
Οι ερωτήσεις μας είναι οι εξής: 

 
(1) Θα λειτουργήσουν, τελικά, και ποια εργοστάσια της «ΕΒΖ», με τον 

υπάρχοντα ή με νέο επενδυτή, σημειώνοντας, πως η λειτουργία της «ΕΒΖ» 
ενισχύει ακριτικές περιοχές στην Ξάνθη; Υπάρχει περίπτωση να επαναληφθεί ο 

διαγωνισμός πώλησης ή ενοικίασης της τελευταίας εργοστασιακής Μονάδας;  
 

(2) Σε τι λειτουργική κατάσταση είναι η «ΕΒΖ»; Τι συμβαίνει ή πρόκειται να 
συμβεί με τα δύο ζαχαρουργεία της «ΕΒΖ» στην Σερβία; Θα συνεχίσει να δίνεται 

συνδεδεμένη ενίσχυση στα ζαχαρότευτλα και αν ναι, πόση; Πόσοι παραγωγοί 

παράγουν, σήμερα, ζαχαρότευτλα και σε τι ποσότητες;  
 

 
Ο ερωτών Βουλευτής 

 
Βασίλειος Βιλιάρδος  
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